
 

 

 

 

 

BULLETIN VAN VRAGEN EN 

ANTWOORDEN 
 

24ste jaargang 

nr. 4 – 19 februari 2019 

--------------------------------------------------------------------------------------- 
 

In het Bulletin van Vragen en Antwoorden worden vragen van Raadsleden 
en de antwoorden daarop letterlijk en volledig opgenomen. Elke 

briefschrijver is verantwoordelijk voor zijn/haar tekst waarvan de inhoud 
niet bindend is voor het stadsbestuur. 

 

Vraag 915: Raadslid Hugo De Bondt (30/11/2018) 
 

Het bronzen beeld ‘Man met de pelikaan’ aan de Unesco-rotonde (II)  

 

Ik verwijs naar mijn schriftelijke vraag van 26 augustus 2013. Om dit kunstwerk uit de 

schemerzone te halen stelde ik toen voor om dit prachtig beeld ‘Man met de pelikaan’, van de grote 

West-Vlaamse beeldhouwer Josuë Dupon (geboren in 1864 en overleden in 1935), te verplaatsen. 

In jullie antwoord van 1 oktober 2013 lees ik: “We zullen navragen bij de diensten musea en 

cultuur of dit wenselijk is.”. Maar ik heb er sindsdien nooit nog iets van vernomen.  

 

Dit beeld was indertijd de centrale figuur van een monumentale fontein (het water spoot toen uit 

de snavel van de pelikaan) dat destijds stond opgesteld aan de Kunstberg in Brussel. Bij 

verbouwingen werd die fontein in 1958 verwijderd en het beeld verhuisde naar Brugge dat later 

werd opgesteld aan de Unesco-rotonde.  

 

Toen al gaf ik een paar locaties aan om dit kunstwerk, opnieuw in al zijn glorie als fontein, te 

plaatsen onder meer: A. aan de achterkant van het station (die toen volop in aanleg was), B. site 

het Oud Sint-Jan en jawel C. in het Albertpark.  

 

Het is een gemiste kans om deze unieke fontein niet te hebben neergepoot in het Albertpark in 

plaats van die spuitende waterzuilen.  

 

Mijn vragen:  

- Graag vernam ik of mijn vraag tot verplaatsing nu wel of niet voorgelegd en besproken werd bij 

de diensten musea en cultuur?  

- Waarom werd niet overwogen om de ‘Man met pelikaan’ als fontein in het Albertpark te plaatsen 

in plaats van die niets betekenende spuitende waterzuilen?  

- Graag zag ik deze prachtige fontein in plaats van die water spuitende zuilen. Ik ben zelfs de 

mening toegedaan dat dit niet zo’n grote kost zal zijn. Is het stadsbestuur bereid om mijn 

suggestie ernstig te overwegen én nader te onderzoeken?  

 

(In bijlage o.m. een foto van deze fontein aan de Kunstberg te Brussel) 

 
 

 

 
Antwoord 915:  



 

 

 

 

 

 

Bronzen beeld ‘Man met de pelikaan’ aan de Unesco-rotonde 

 

We lieten uw vraag onderzoeken door de betrokken diensten. 

 

Het beeld is prominent aanwezig en zeker niet verstopt.  

De plaats waar het nu staat is zeer geschikt. 

 

 

 

Vraag 915: Raadslid Hugo De Bondt (2/12/2018) 
 

Levensreddende AED-toestellen op Brugs grondgebied  

 

Op de gemeenteraadszitting van 27 oktober 2015 hield ik een vurig pleidooi om AED-toestellen 

(hartstarters) te plaatsen in drukke (toeristische) centra en in sportcentra. Sindsdien werden er 

heel wat van deze hartstarters geplaatst door de stad.  

 

Maar privé werd ook niet stil gezeten. Zo werd er o.a. op 16 oktober 2017, in het bijzijn van 

minister Hilde Crevits, dergelijk toestel geplaatst aan de ingang van het Onze-Lieve-Vrouw 

Hemelvaartinstituut te Sint-Andries. Ook hebben onze Brugse voetbalploegen, Club en Cercle 

samen, op 15 maart dit jaar, een AED-toestel geplaatst in de Westtribune van het Breydelstadion. 

Tenslotte werd ook onlangs, op 15 november 2018, een hartstarter geplaatst aan de gevel van het 

V.T.I. in de Boeveriestraat.  

 

Dit zijn positieve initiatieven, maar Vlaanderen heeft in vergelijking met bijvoorbeeld Nederland, 

dat drie keer zoveel hartstarters op haar grondgebied heeft, nog een hele inhaalbeweging te doen.  

 

Daarom heb ik toch een aantal vragen waarop ik een antwoord verwacht:  

 

1. Hoeveel AED-toestellen heeft Stad Brugge geplaatst tot nu en wat is het totaal aantal 

beschikbare toestellen op ons grondgebied?  

2. Worden er in de toekomst nog bijgeplaatst? (Bijvoorbeeld op ’t Zand, want ik denk dat daar 

geen hartstarter is geplaatst.)  

3. Graag kreeg ik de lijst waar deze toestellen zich bevinden.  

4. Hebben jullie een zicht op het aantal hartstarters gesponsord en geplaatst door bijvoorbeeld 

privaatpersonen of verenigingen? Waar deze zijn geplaatst?  

5. Nergens heb ik op de website van de stad kunnen vinden waar dergelijke toestellen zijn 

opgesteld. Is dit nog steeds niet in de website opgenomen?  

6. Ik pleitte toen ook voor grotere zichtbaarheid door middel van een pictogram aan de buitenkant 

van de gebouwen. Tevens drong ik aan om ook bewegwijzering in het straatbeeld te voorzien waar 

deze toestellen zich bevinden. Want het heeft geen zin om deze toestellen te plaatsen, als bij nood, 

niemand weet waar deze AED-toestellen zich bevinden. Daarop antwoordde de schepen: “… Maar u 

weet dat wij in een stad zoals Brugge moeten rekening houden met bepaalde reglementen terzake 

rond het kunsthistorische. Dus daar moet waarschijnlijk nog eens bekeken worden op welke 

aanvaardbare manier dat zou kunnen gebeuren, maar ik denk dat dit voor een andere dienst is.” Ik 

ben de mening toegedaan dat de veiligheid en gezondheid hier primeren en de regels van Unesco 

ondergeschikt zijn. Is dit nu – na 3 jaar – reeds nader onderzocht? Wat is de beslissing?  

7. Ik vroeg toen ook om de plaatsen waar dergelijk levensreddend toestel zich bevindt op te nemen 

in de Brugse (toeristische) straatplannen. Is dit ondertussen reeds gebeurd?  

8. Welke initiatieven zal Stad Brugge nemen om nog een grotere spreiding van AED-toestellen aan 

te moedigen?  

 

 



 

 

 

 

 

Antwoord 915:  
 

AED-toestellen op Brugs grondgebied 

 

In bijlage een lijst van volksgezondheid met AED toestellen op Brugs grondgebied. Deze lijst is 

mogelijk niet volledig. Alles staat en valt met de registratie van de toestellen door de koper. 

Intussen werd ook aan de GIS-cel gevraagd om er ook een kaartje van te maken. 

 

Als stad kiezen we om onze eigen gebouwen van het nodige te voorzien zowel op vlak van goeie 

signalisatie, uitrusting (noodverlichting, brandblusmiddelen, …) maar vooral ook op vlak van 

opleiden van personeel om eerste hulp (lees hartmassage) adequaat toe te passen. Blijkt in een 

gebouw een AED onontbeerlijk te zijn dan zal geadviseerd worden er één te plaatsen. Echter 

zonder opleiding van personeel heeft het weinig zin overal AED toestellen te hangen. De basis is en 

blijft onmiddellijk hulpdiensten (NC112) verwittigen en onmiddellijk starten met hartmassage door 

omstaanders. Dit is dan ook momenteel de eerste prioriteit. AED toestellen zijn een handig 

hulpmiddel, ze moeten echter nog steeds ter plaatse gebracht worden en bediend worden door 

mensen met een minimale kennis van zaken. 

 

EHBO/reanimatie en het leren werken met een AED zal vanaf volgend schooljaar worden 

opgenomen in de eindtermen van het onderwijs. Ook dat zal de eerste hulp enkel ten goede komen 

en is de eerste en meest noodzakelijke, structurele stap op lange termijn.  

 

De bedoeling is wel dat op korte termijn de locaties van AED toestellen via BIS kenbaar gemaakt 

worden en dat de lijst en locaties ook in de rea-app worden opgenomen. 

 

Uw vraag om de lijst van AED-toestellen op de website van Stad Brugge op te nemen en om 

bewegwijzering in het straatbeeld te voorzien om aan te duiden waar deze toestellen zich 

bevinden, wordt verder onderzocht. 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
 

 


